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Protokół z XIX nadzwyczajnej sesji                                                                                                                               

Rady Miejskiej w Ujściu                                                                                                                            

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

 

 

Czas trwania sesji: 

9:00 – 9:19  

 

Miejsce:  

sala sesyjna Urzędu  Miejskiego w  Ujściu, Plac Wiosny Ludów 2. 

Obradom przewodniczył: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak. 

Liczba radnych biorących udział w posiedzeniu: 12 radnych . Nieobecni: radna Jolanta Kin-

Zdzierela, radny Jan Sroka oraz  radny Hubert Polarczyk.  Nieobecności usprawiedliwione. 

W sesji udział wzięli: 

Radni oraz goście – według załączonych list obecności. 

Porządek obrad: 

1.Sprawy regulaminowe             

-  otwarcie sesji                                          

- stwierdzenie quorum      

2. Projekt uchwały w sprawie  wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Ujścia - projekt nr 1. 

3. Zakończenie obrad. 

 

Ad.1. Sprawy regulaminowe.         

- otwarcie obrad  

O godz. 9:00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu  Cecylia Witczak  na podstawie art. 

20 ust.3 ustawy a dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2020 r., poz. 713)  

otworzyła obrady XIX nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Ujściu. Poinformowała, że XIX 

nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej w Ujściu została zwołana na wniosek Burmistrza Ujścia 

Romana Wroteckiego. Powitała pana Burmistrza Ujścia Romana Wroteckiego, panią 

Wiceburmistrz Beatę Imę, pana  Sekretarza Gminy i Miasta Ujścia Marka Madeja oraz 

wszystkich obecnych  radnych  na sesji.   

- stwierdzenie quorum  

Przewodnicząca obrad oświadczyła, że  na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczy 12 

radnych, co stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał i wniosków. 
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Ad. 2. Projekt uchwały w sprawie  wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Ujścia – 

projekt nr 1. 

Sylwia Sówka – pracownik Urzędu Miejskiego w Ujściu ds. ochrony środowiska – Polska 

przystępując do Unii Europejskiej zobowiązała się do wypełnienia wymogów dyrektywy 

ściekowej zgodnie z określonymi w negocjacjach i zapisanymi w Traktacie Akcesyjnym 

terminami i okresami przejściowymi. W Polsce realizacja dyrektywy ściekowej wdrażana jest 

poprzez Krajowy program oczyszczania ścieków komunalnych tzw. KPOŚK. Dokument ten 

stanowi wykaz aglomeracji, które muszą zostać wyposażone w systemy kanalizacji zbiorczej i 

oczyszczalnie ścieków w terminach określonych w Programie. Dotychczasowa Aglomeracja 

Ujście wyznaczona została Uchwałą Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr II/26/14 z 

dnia 22 grudnia 2014 r. zmieniającą Uchwałę Nr III/34/11 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 24 stycznia 2011 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Ujście. 

Wielkość RLM aglomeracji zgodnie z tą uchwałą to 9015. Konieczność weryfikacji oraz 

wyznaczenia nowego obszaru aglomeracji wynika z art. 565 ust. 2 ustawy Prawo wodne, który 

wskazuje, że obowiązujące obecnie akty prawa miejscowego – w tym nasz wyznaczający 

Aglomerację Ujście - zachowują moc nie dłużej niż do dnia 31 grudnia 2020 r. Brak 

obowiązującego aktu prawa miejscowego wyznaczającego aglomerację będzie skutkował 

brakiem możliwości ubiegania się o dofinansowanie inwestycji w zakresie rozbudowy i 

budowy sieci na terenie Aglomeracji. Jednocześnie planowane działania inwestycyjne 

przyczynią się do dostosowania aglomeracji do wymogów dyrektywy ściekowej. Zgodnie z art. 

87 ust. 4 ustawy Prawo wodne wyznaczenie aglomeracji nastąpiło po uzgodnieniu z Wodami 

Polskimi, Zarządem Zlewni w Inowrocławiu oraz z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska w Poznaniu oraz przy współpracy z ZGKiM w Ujściu i oczyszczalni Elmech. 

Nową Aglomerację Ujście będzie tworzyć 7 miejscowości, przy czym z obszaru dotychczas 

obowiązującej aglomeracji nie wyłącza się żadnej z miejscowości. W skład aglomeracji 

wchodzą miejscowości wyłącznie skanalizowane oraz takie, na których planowana do budowy 

sieć jest ekonomicznie i technicznie uzasadniona oraz na których zostanie osiągnięty 

odpowiedni wskaźnik koncentracji przynajmniej na poziomie 120 osób na km sieci,   w 

przypadku terenów położonych  w obszarach chronionych – co najmniej 90 osób/km sieci. W 

nadchodzących latach główną planowaną inwestycją w zakresie sieci kanalizacyjnych jest 

budowa sieci w postaci 2,1 km rurociągu grawitacyjnego w miejscowości Ługi Ujskie. Obecnie 

na terenie aglomeracji długość istniejącej grawitacyjnej sieci kanalizacji wynosi 32,7 km, 

natomiast długość kanalizacji tłocznej to 18,2 km. Na terenie aglomeracji zlokalizowana jest 

oczyszczalnia ścieków ELMECH, z siedzibą w  Ujście, przy ul. Wierzbowej. Oczyszczalnia 

posiada pozwolenie wodnoprawne na odprowadzanie ścieków do środowiska wydane decyzją 

Starosty Pilskiego, które jest  ważne do 30 grudnia 2023 r. Ścieki z aglomeracji po 

oczyszczeniu, bezpośrednio trafiają do Noteci, będącej dopływem rzeki Warty, zlokalizowanej 

w zlewni Odry. Planowana łączna Równoważna Liczba Mieszkańców w aglomeracji wyniesie 

7.622 RLM i składają się na nią: liczba stałych mieszkańców nowej  aglomeracji , czyli  5.928, 

liczba osób czasowo przebywających w aglomeracji – 61 RLM, oraz  RLM przemysłu – 1.633 

RLM. Stan wyposażenia aglomeracji w systemy zbierania ścieków komunalnych wyniesie 

99,70%. Podczas procesu wyznaczania aglomeracji uwzględniono i spełniono następujące 

warunki:  Warunek I - wydajność oczyszczalni ścieków, która zapewnia możliwość przyjęcia 
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wszystkich ścieków z terenu aglomeracji. Warunek II - standardy oczyszczania ścieków. 

Oczyszczalnia Elmech jest zdolna do oczyszczenia ścieków do poziomu RLM określonego dla 

aglomeracji. Jakość ścieków oczyszczonych odprowadzanych z oczyszczalni jest zgodna z 

wymaganiami Prawa wodnego i rozporządzeniem Ministra Gospodarki Morskiej i Żeglugi 

Śródlądowej w sprawie substancji szczególnie szkodliwych dla środowiska wodnego oraz 

warunków, jakie należy spełnić przy wprowadzaniu do wód lub do ziemi ścieków, a także przy 

odprowadzaniu wód opadowych lub roztopowych do wód lub do urządzeń wodnych – a więc 

warunek ten również został spełniony i warunek III - wyposażenie aglomeracji w systemy 

zbierania ścieków komunalnych gwarantujące blisko 100% poziom obsługi. W przypadku 

Aglomeracji Ujście wskaźnik ten wyniesie  99,7 procent. Tak więc te trzy warunki zostały 

spełnione. Dziękuję bardzo, czy są jakieś pytania. 

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo,  otwieram dyskusję, czy ktoś 

chciałby zabrać głos.  

Radny Andrzej Piechocki – patrząc na teren Nowej Wsi Ujskiej, tutaj na  to nowe osiedle, które 

jest wzdłuż drogi wojewódzkiej, to nie jest ujęte w tym, nie jest zakreślone. 

Sylwia Sówka – tak, ono nie jest ujęte, z racji tego, że  jeżeli chodzi o plany rozbudowy sieci 

kanalizacyjnej, to one nie są  na najbliższe lata ujęte, a włączając do aglomeracji ta część, ona 

by nam tutaj bardzo ten proces skanalizowania zaniżyła, no, bo tam już jest spora liczba nowych 

domów, z racji tego, osiedle to nie zostało włączone, co nie oznacza, że my nie możemy później 

tej aglomeracji zmodyfikować, jeżeli np.  okaże się, że będziemy chcieli tamtą  sieć 

wybudować, okaże się, że jest dofinansowanie, to w każdej chwili będzie można tą część 

włączyć. Jednak staraliśmy się osiągnąć jak największy ten procent skanalizowania i dlatego te 

części, które nie są do tej pory skanalizowane i sieć nie będzie w najbliższym czasie budowana, 

to po prostu nie włączaliśmy tych części do aglomeracji.  

Radny Roman Rożek - tak jak pani Sylwia odpowiedziała panu radnemu Piechockiemu, to,  to 

też dotyczy  nas w Chrustowie, ponieważ my przechodząc w 2002 roku z Chodzieży do Ujścia, 

to zmieniły się granice i jesteśmy w Ujściu i ciągle były dylematy. Byliśmy w początkowej 

fazie włączeni do sieci kanalizacyjnej Chrustowa, ale przeskoczyła nas Nowa Wieś Ujska 

swoimi domami i Nowa Wieś ma kanalizację na tych osiedlach, na tych wybudowaniach, a my  

żeśmy zostali z tyłu. Mając od początku tą perspektywę, że o ile tam jeszcze było 

przewidywane, że po drugiej stronie szosy będzie jakaś zabudowa - w tej chwili nic się nie 

dzieje, to ja sądzę, że ta odpowiedź moim mieszkańcom, tam na tym osiedlu powinna też 

wystarczyć, że czuwa się nad tym, tak jak pani odpowiedziała tutaj Nowej Wsi, że to nie jest 

przekreślone, że my tam nigdy nie będziemy mieli kanalizacji, bo w tej chwili  jest tam kilku 

niezamieszkałych, ale na pewno to się zagospodaruje, jakkolwiek  ci, którzy  korzystają tutaj z 

usług Gospodarki Komunalnej systematycznie z tych szamb bezodpływowych, liczymy, że  to 

nie jest przekreślone, że nigdy  nie będzie tam   kanalizacji, ponieważ ta linia  od Nowej Wsi 

jest nam bliska, to nie jest daleki odcinek już i tak to było planowane. Dziękuję bardzo. 

Radny Mariusz Podgórski -  mam pytanie dotyczące tej analizy, bo widzę , że tutaj w tej 

oczyszczalni ścieków, zostały ujęte ścieki naszych mieszkańców, natomiast wiem, że do 
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oczyszczalni wjeżdżają ogromne ilości ścieków  spoza Ujścia, bo TIP-TOP przywozi całe 

beczkowozy, czy to też nie musielibyśmy tego ująć w tych statystykach.  

Sylwia Sówka  - one są ujęte, są ujęte ścieki te, które są dowożone również przez tabor 

organizacyjny, oczywiście z terenu aglomeracji, także zarówno te, które dopływają kanalizacją 

jak również te, które są przywożone właśnie przez PIT-TOP, przez nasz Zakład Gospodarki 

Komunalnej. 

Radny Mariusz Podgórski – ale TIP-TOP przywozi tez spoza, bo np. z Motylewa przywozi. 

Sylwia Sówka  - to nie, ponieważ my w tym momencie mówimy o aglomeracji, czyli o 

określonej części gminy, te które przywożone są spoza, to tego nie bierzemy pod uwagę. One 

oczywiście są w wielu przypadkach szacowane, no, bo to też,  gdzieś tam, nie można dokładnie 

wszystkiego określić, ale jak najbardziej te, które są  przywożone z terenu  naszej aglomeracji,  

tylko z naszej aglomeracji, te które są z Piły, nie są brane pod uwagę.  

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak  - czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos,  nie ma 

chętnych,  w takim razie  przystępujemy go głosowania. Kto z państwa jest za przyjęciem 

uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Ujście, jest to projekt nr 1, proszę 

o  podniesienie ręki i przyciśnięcie przycisku.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 12 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Ujścia.  

 

Uchwała Nr XVII/124/2020 Rady Miejskiej w Ujściu stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – proszę państwa, Rada Miejska 

otrzymała wniosek pana Zbigniewa Załachowskiego, ja go teraz przeczytam.  

Przewodnicząca odczytała wniosek, kserokopia  wniosku stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Wniosek dotyczy zawiadomienia o wydanej decyzji  GP:6733.2.5.2016 przez 

Burmistrza Ujścia z naruszeniem prawa. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – poinformowała radnych, że 

zgodnie z art. 157 §  1 Kpa organem właściwym do stwierdzenia nieważności decyzji, jest organ 

wyższego stopnia, czyli Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Pile.  

Beata Ima Wiceburmistrz Ujścia dodała, że należy przegłosować, że sprawa zostanie 

skierowana  wg właściwości  do pana Burmistrza,  a pan Burmistrz wg właściwości do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Pile, że taka jest decyzja Rady, bo Rada tutaj nie 

ma kompetencji, żeby tą sprawę rozparzyć.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o głosowanie, żeby wniosek pana Załachowskiego 

skierować wg właściwości do pana Burmistrza. 
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W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednomyślnie 12 głosami  „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 

głosów „Wstrzymujących się” skierowała powyższy wniosek wg właściwości do  

Burmistrza Ujścia.   

 

Roman Wrotecki Burmistrz Ujścia  - pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, tylko w jednym 

zdaniu nawiązując do poprzedniej sprawy, ta sprawa była już trzy razy badana przez Kolegium, 

będzie czwarty raz, za każdym razem Kolegium przyznało racje organowi wydającemu. 

Szanowni Państwo, spotykamy się ostatni raz prawdopodobnie w tym roku,  ten rok ma na 

pewno jedną bardzo dobrą cechę, tą cecha jest to, że się kończy, bo prawda jest  taka, że dzisiaj 

ciężko świętować cokolwiek, kiedy tak wielu z  naszych  rodaków doświadczyło tak wiele 

smutku, tak wiele tragedii i tak wiele strachu, więc wszystkim Państwu, wszystkim naszym 

mieszkańcom życzę na ten nowy rok, żeby był pop prostu normalny, żeby było więcej radości 

niż tego smutku, żebyśmy wrócili do  normalnego życia, żebyśmy wreszcie pościągali z siebie 

te wszystkie maski i żebyśmy po prostu mogli normalnie funkcjonować. Dużo zdrowia, 

normalności, radości, empatii, tego żeby ten przyszły 2021 rok po prostu dla nas wszystkich i 

wszystkich naszych rodaków był rokiem normalnym. Wszystkiego dobrego na ten Nowy Rok. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cecylia Witczak – dziękuje bardzo i z mojej strony, Ja też 

składam te same życzenia, żeby  ta pandemia w końcu nas opuściła i żebyśmy przestali chodzić 

w tych maseczkach, ukrywać się w domu, także życzmy sobie, żeby w tym nowym roku było 

dużo lepiej, jak w tym co odchodzi. Wszystkiego, wszystkiego dobrego życzę państwu. 

Dziękuję.  

 

 

Ad. 3. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca  obrad  Cecylia Witczk - w związku z wyczerpaniem porządku obrad, 

zamykam obrady XIX sesji Rady Miejskiej w Ujściu. Dziękuję wszystkim za przybycie.   

 

Zakończenie XIX sesji Rady Miejskiej w Ujściu o godzinie 919. Imienny wykaz głosowania w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

  Na tym protokół zakończono. 

 

 

  Protokół sporządziła       Przewodnicząca  

             Rady Miejskiej w Ujściu 

 

  /-/ Grażyna Chułek             /-/ Cecylia Witczak.   

  

 

 


